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Protokół nr XLVI/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  31 marca 2023 r. 
 
Obrady rozpoczęto 31marca 2023 r.  o godz. 10:04, a zakończono o godz. 13:06 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 24 radnych:  
 

1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Jacek Chwalenia, 
6. Adam Fujarczuk, 
7. Janusz Jaskot 
8. Tomasz Jazienicki, 
9. Henryk Kamiński, 
10. Zbigniew Karnaś, 
11. Danuta Korzeniowska, 
12. Andrzej Kruczkiewicz, 

13. Bożena Lewińska, 
14.  Teresa Nosal, 
15. Daniel Palimąka, 
16. Kazimierz Rozumek, 
17. Grzegorz Samborski, 
18. Paweł Szymkowicz, 
19. Piotr Woźniak, 
20. Bogdan Wyczałkowski, 
21. Damian Wylężek, 
22. Janusz Zapiór, 
23. Anna Ziółkowska-Woźny, 
24. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne,  
 
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLVI sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
22 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Następnie oznajmił, iż radni otrzymali w materiałach porządek dzisiejszej sesji, który 
przedstawiał się następująco: 

 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu XLV z sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
3. Interpelacje i zapytania radnych, 
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 

opiekuńczo-wychowawczych za 2022 r. 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja  
d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2022 r., 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja, 
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d) przyjęcie sprawozdania, 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego oraz zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 
przygotowania wojskowego, 

b) zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów 
operacyjnych Strategii Rynku Pracy Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020, 

c) zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów 
operacyjnych Strategii Rozwoju Społecznego Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo 
Nyskie 2020, 

d) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r., 

e) zmiany uchwały nr XXXV/432/14 Rady Powiatu w Nysie z dnia 3 czerwca 2014 r.  
w sprawie zmian w organizacji instytucjonalnej pieczy zastępczej w Powiecie nyskim, 

f) utworzenia i wyposażenia w majątek placówki opiekuńczo-wychowawczej typu 
socjalizacyjnego w Korfantowie oraz nadania jej statutu, 

g) utworzenia i wyposażenia w majątek placówki opiekuńczo-wychowawczej typu 
socjalizacyjnego w Nysie i nadania jej statutu, 

h) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej na temat 
transplantacji wśród lokalnej społeczności, 

i) przystąpienia Powiatu Nyskiego do współpracy z Powiatem Stalowowolskim,  
j) zmiany uchwały Nr XLIV/368/2022 Rady Powiatu w Nysie z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 rok, 
k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. 
l) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-

2038, 
m) udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach. 
7. Wolne wnioski 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, iż Zarząd chciałby wprowadzić zmiany do 
przedstawionego porządku sesji. Następnie poprosił, aby Naczelnik Wydziału Organizacyjno-
Prawnego Beata Szajowska-Sobek przedstawiła ww. zmiany wraz z uzasadnieniem. 
 
Naczelnik - Beata Szajowska-Sobek oznajmiła, że proponowana zmiana polega na zamianie 
kolejności podpunktów w pkt 6 „Podjęcie uchwał”, tj.:  
- podpunkt „e” przenieść w miejsce podpunktu „g”, 
- dotychczasowy podpunkt „f” przenieść do podpunktu „e”, 
- dotychczasowy podpunkt „g” przenieść do podpunktu „f”. 
 
Powyższa zmiana podyktowana jest tym, iż w pierwszej kolejności należy utworzyć nowe 
jednostki w Korfantowie i w Nysie, a następnie włączyć je do Centrum Placówek Opiekuńczo- 
Wychowawczych w Nysie.  
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowane zmiany: 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku sesji.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 
NIEOBECNI (2) 
Joanna Burska, Paweł Szymkowicz 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła proponowane zmiany w porządku sesji.  

 
Ad 1 c Przyjęcie protokołu z XLIV sesji  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu XLV z sesji, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (2) 

Joanna Burska, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
 

Ad 2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 

Radny Piotr Woźniak oznajmił, iż chciałbym poznać treść umowy zawartej pomiędzy Powiatem 
Nyskim, a Stalą Nysa S.A. Spytał na czym ma polegać promowanie naszej jednostki.  
 

Następnie spytał z jakich powodów Zarząd negatywnie rozpatrzył wniosek PKS w Nysie  
o zwiększenie o 460 tys. zł rekompensaty z tytułu przewozów powiatowych.  
 

W dalszej kolejności poprosił, aby przybliżyć mu treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
o prawidłowości planowanej kwoty długu, o możliwości sfinansowania deficytu oraz  
o możliwości spłaty kredytu i pożyczki przez Powiat Nyski 
 

Radny odniósł się również do informacji na temat zamiaru sprzedaży samochodu służbowego  
w Starostwie. Spytał czy w związku z tym planowany jest zakup nowego samochodu 
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służbowego, jeśli tak to w jakiej formie (zakup, leasing, itp.). Spytał też jaki jest powód 
sprzedaży.  
 

Radny Tomasz Jazienicki doniósł się do informacji dotyczącej podjęcia przez Zarząd uchwały  
w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie. 
Spytał czego ta skarga dotyczy.  
 

Radny Jacek Chwalenia odniósł się do informacji w sprawie otworzenia w Zespole Szkół  
w Paczkowie jednego oddziału liceum ogólnokształcącego. Stwierdził, że do tej pory był problem 
z utworzeniem tam oddziałów licealnych. Skąd więc taka decyzja i jakie ma podłoże.  
 

W następnej kolejności poprosił o przybliżenie tematu dotyczącego złożenia wniosku do 
Wojewody Opolskiego o włączenie Powiatu Nyskiego do programu „Razem bezpieczniej”. Spytał 
na czym polega ten program, jakie środki z tego tytułu Powiat otrzyma.  
 

Następnie radny odniósł się do informacji odnośnie zamiaru nawiązania przez Powiat Nyski 
współpracy partnerskiej z samorządem Gminy Rodos w Grecji. Przy tej okazji zwrócił uwagę,  
że jako Powiat mamy podpisanych kilka umów partnerskich, m.in. z Rejonem Radziechów na 
Ukrainie, który został zlikwidowany, z Powiatem Mainz-Bingen w Niemczech, z samorządem we 
Włoszech, z Obwodem Leże w Albanii. Dodatkowo dziś na sesji będziemy podejmować uchwałę 
o nawiązaniu współpracy z Powiatem Stalowa Wola.     
Zaznaczył, że w ciągu ostatnich 4 lat, poza sporadycznym kontaktem on-line z samorządem 
Mainz-Bingen, nie było praktycznie żadnych kontaktów z naszymi partnerami.  
Odnośnie propozycji nawiązania współpracy z Gminą Rodos spytał czy nie ma szans abyśmy 
nawiązali współpracę zagraniczną z partnerem, który jest bliżej. Zdaniem radnego „jest dużo 
picu na wodę” jeśli chodzi o partnerstwo z Gminą Rodos w Grecji i ośmieszamy się tym.   
 

Radny Paweł Szymkowicz odniósł się do informacji dotyczącej zatwierdzenia propozycji 
podziału środków na promocję Powiatu.  Stwierdził, że jego zdaniem jest to na tyle istotny 
temat, że powinien się pojawić na posiedzeniu komisji ds. promocji. Dodał, że szczególnie 
zainteresowany jest tym jak wygląda promocja w mediach i ile na ten cel wydano środków za  
I kwartał i ile przewidziano na cały rok.  
W następnej kolejności radny zwrócił uwagę, na informację mówiąca o tym, że Zarząd 
negatywnie rozpatrzył wniosek Muzeum Powiatowego w Nysie o zwiększenie dotacji, 
uzasadniając to brakiem środków na ten cel. Spytał czy członkowie Zarządu podejmując taką 
decyzje mieli trochę refleksji na temat tego, jaka jest sytuacja, co się dzieje, jak ludzie żyją przy 
obecnej inflacji. Dodał, że w Muzeum Powiatowym, który jest wysoko oceniany, pracownicy 
pracują za najniższą płacę krajową. Tymczasem Zarząd odmawia zwiększenia dotacji, a co za 
tym idzie podniesienia wynagrodzeń pracownikom, a w kolejnym punkcie podejmuje decyzje  
o zamiarze nawiązania współpracy z Rodos. Spytał „czy choć trochę was tknęło, że odmawiacie 
ludziom pieniędzy, a sami się bujacie na Rodos za publiczne pieniądze”? 
 

Radny Piotr Wożniak stwierdził, że nie jest przeciwny partnerstwom, a wręcz odwrotnie. Jednak 
zastanawia się na jakiej płaszczyźnie miałaby się odbywać współpraca z Gminą Rodos, skoro 
diametralnie się różnimy. Dodał, że ma wrażenie, że pomysłodawcą tego nie był Zarząd, tylko 
ktoś inny. 
 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że też nie jest przeciwnikiem współpracy międzynarodowej. 
Spytał jakie założenia i cele chcemy osiągnąć poprzez partnerstwo z Gminą Rodos. Dodał przy 
tym, że np. samorząd Województwa Opolskiego współpracuje z kilkoma partnerami z zagranicy. 
W takich sytuacjach jak pandemia, wojna w Ukrainie ci partnerzy potrafili realizować wspólne 
przedsięwzięcia i cele, które przyniosły wymierne korzyści. To jednak czy ta współpraca się 
odbywa czy nie zależy od ludzi.  
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Radny Paweł Szymkowicz spytał czy nie ma bliżej partnerów, z którymi możemy 
współpracować oraz co takiego jest na Rodos, że koniecznie musimy z nimi podpisać umowę 
partnerską. Zaznaczył, że jesteśmy na progu nowej perspektywy finansowej unijnej, gdzie 
miliony euro są do wzięcia. Zdaniem radnego w tym kontekście warto skupić się na polsko-
czeskiej współpracy transgranicznej, aby zrealizować coś dobrego. Przy tej okazji radny zwrócił 
uwagę, że droga do Podlesia do Ośrodka „Aspen” jest w fatalnym stanie i będzie domagał się od 
Burmistrza Głuchołaz, aby postawić tam tablicę, że jest to droga powiatowa. Podsumowując 
stwierdził, że jeśli mamy podpisać jakąś umowę partnerską to jest za tym, aby podpisać ją  
z samorządem z Czech. 
  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że nie jest ważne czy coś podpiszemy czy nie, lecz abyśmy 
realizowali to partnerstwo. Przypomniał następnie, że w ramach współpracy z Obwodem Leże  
z Albanii kilkadziesiąt dzieci stamtąd było u nas na wakacjach w celu poznania naszej kultury  
i naszego regionu. Tamtejsi urzędnicy odbywali w Starostwie w Nysie praktyki. Uczyli się od 
naszych urzędników jak pisać wnioski do projektów unijnych. Rok temu Burmistrz Otmuchowa 
udzielił pomocy rzeczowej partnerom z Leże w związku z powodzią jaka ich nawiedziła.  
Z kolei jeśli chodzi o współpracę z Miastem Talin w Armenii przypomniał, że Powiat Nyski 
przekazał im  karetkę i  autobusy.  
Kontynuując stwierdził, że być może Starosta ma plan jak współpracować z Gminą Rodos oraz,  
że trzeba mieć przyjaciół na całym świecie, nie tylko za miedzą. Radny stwierdził też, że żałuje 
tego, że pozostałe partnerstwa się „wyciszyły”. Jego zdaniem da się je realizować, ale trzeba to 
pielęgnować.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że w ostatnich 4 latach ze względu na pandemię 
covid-19 i wojnę na Ukrainie zmniejszyła się aktywność jeśli chodzi o współpracę na naszymi 
partnerami. Dodał, że w tym okresie dwukrotnie uczestniczył w wyjeździe do Niemiec, z którymi 
mieliśmy trochę bliższy kontakt. Sfinansowali oni lekarstwa, które przekazaliśmy do 
Radziechowa na Ukrainę. Zaznaczył przy tym, że mimo, iż samorząd Rejonu Radziechów 
formalnie został zlikwidowany, to jednak cały czas z nimi współpracujemy. Dodał, że Powiat 
Stalowa Wola, z którym zamierzamy podpisać umowę o współpracy  również miał podpisane 
partnerstwo z Rejonem Radziechów.  
Jeżeli chodzi  propozycję współpracy z Gminą Rodos, to nie jest to inicjatywa bezpośrednio 
Starosty. To ambasador Grecji w RP szukał możliwości współpracy. Jednym z aspektów takiej 
współpracy mogłaby być współpraca naszych szkół, ponieważ mamy oddziały technikum 
hotelarstwa. Uczniowie mieliby zatem możliwość odbycia praktyk. Jest tam bardzo dużo hoteli, 
również prowadzonych przez obywateli Polski. Działa tam liczna Polonia. Stąd też ta propozycja.  
Kontynuując podkreślił, że na dziś sprawa jest na etapie korespondencji. Spodziewa się, że lada 
dzień przyjdzie pismo z Ambasady z konkretną propozycją i trzeba będzie udać się tam skromną 
delegacją na rozmowę.  
W dalszej części wystąpienia Starosta wyraził żal z powodu zmniejszenia aktywności jeśli chodzi 
o współpracę z partnerami z Włoch i Albanii. Dodał, że jeśli chodzi o kontakty z Mainz-Bingen, 
to w ostatnim czasie były one realizowane poprzez wideokonferencje. Do tego w ciągu ostatnich 
4 lat osobiście dwukrotnie był tam w delegacji.  
  

W dalszej kolejności Starosta A. Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego  
P. Szymkowicza na temat odmowy udzielenia dotacji dla Muzeum Powiatowego w Nysie zwrócił 
uwagę, że dotacja do Muzeum w 2023 r. została zwiększona o 251 tys. zł w stosunku do 2022 r., 
co stanowi wzrost o 13,86%. Przypomniał też, że w 2018 dotacja wynosiła 1,2 mln zł,  a obecnie 
1,8 mln zł. Stwierdził, że rozumie to, że jest inflacja, zwiększyły się koszty, ale nie można 
powiedzieć, że Zarząd nie dba o Muzeum. 
 

Wicestarosta Damian Nowakowski odpowiadając na pytanie radnego P. Woźniaka odnośnie 
umowy zawartej pomiędzy Powiatem Nyskim, a Stalą Nysa w zakresie promocji Powiatu 
oznajmi, że przewiduje ona m.in.: 
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- umieszczenie na hali logotypu Powiatu o wymiarach 1m x 3 m, 
- ekspozycje logotypu na banerach w trakcie trwania meczów, 
- wykorzystanie wizerunku siatkarzy do potrzeb promocyjnych, 
- wykorzystanie trenerów i zawodników do prowadzenia lekcji wychowania fizycznego, 
- przekazanie na potrzeby Powiatu koszulek, piłek, na cele charytatywne. 
Dodał, że kserokopia umowy zostanie przekazana radnemu, aby mógł się z nią zapoznać.    
 

Radny P. Woźniak stwierdził, że ucieszył go pomysł prowadzenia przez trenerów i zawodników 
lekcji wychowania fizycznego. Dodał, że w poprzednich latach umowy były tak skonstruowane, 
że podziwiał kreatywność pracowników wydziału promocji, którzy musieli pokazać na co 
wydatkujemy środki. Między innymi było to składanie życzeń okolicznościowych przez 
siatkarzy. Zdaniem radnego za 300 tys. zł mamy prawo jako Powiat oczekiwać zaangażowania  
i upowszechnienia sportu. Dodał, że jest zwolennikiem tego, aby przekazać nawet 500 tys. zł pod 
warunkiem, że klub będzie zajmował się kształceniem młodych siatkarzy, aby było jak najwięcej 
wychowanków z naszego powiatu.  
 

Następnie Wicestarosta – D. Nowakowski odpowiadając na pytanie radnego T. Jazienickiego 
wyjaśnił, że chodzi o skargę kasacyjną w sprawie dotyczącej wyznaczenia nauczyciela ZSE  
w Nysie do zastępowania dyrektora szkoły.  
 
Jeżeli chodzi o odmowę udzielenia dotacji dla PKS wyjaśnił, że spółka zwróciła się z wnioskiem  
o zwiększenie kompensaty powiatowych przewozów. Niestety odmówiono, bo w budżecie nie 
było zaplanowanych środków na ten cel. Dodał, że PKS jest spółką z o.o., a nie zakładem 
budżetowym. W związku z tym Zarząd polecił, aby zarząd spółki poszukał u siebie środków, aby 
zrewidował czy linie są opłacalne czy nieopłacalne. Jeśli jest to spółka z o.o., to powinna sama 
kalkulować i dobrze przemyśleć pewne rzeczy.   
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że ma okazję pracować w jednym miejscu gdzie nadzoruje 
działalność spółki komunikacyjnej i tam wprowadzono wymóg miesięcznych raportów, które 
obrazują wszystkie wpływy i przychody i szacują spodziewaną rekompensatę. W związku z tym 
proponuje, aby zarząd wystąpił do spółki, by prognozować co miesiąc stopień tej rekompensaty, 
aby nie być zaskoczony kwotą. 
 
Wicestarosta D. Nowakowski odparł, że Zarząd takie raporty dostaje ponieważ chce wiedzieć 
bardziej szczegółowo jaki jest podział kosztów na każdej linii.  
 
Radny Czesław Biłobran wyjaśnił, że spółka PKS świadczy usługi użyteczności publicznej. 
Tworząc linię użyteczności publicznej, każdorazowo musi uzyskać zgodę. Jeśli się okaże, że na 
danej linii spółka uzyskuje stratę, a Starosta, Zarząd decydują, aby kontynuować usługi na tej 
linii, wówczas spółce należy się rekompensata. Przypomniał, że były czasy kiedy ta dopłata była 
na poziomie 1,2 mln zł.  
Obecnie spadła do 460 tys. zł. Dodał, że jego zdaniem, ta strata nie jest aż tak duża, by stanowiła 
zagrożenia. Spółka ma płynność, na bieżąco realizuje zobowiązania. Za chwilę otrzyma wsparcie  
w postaci środków na fotowoltaikę, zakup 5 autobusów. Tym samym zwiększy się kapitał spółki.  
Wracając do kwestii rekompensaty wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami spółka ma 
obowiązek zwrócić się do Zarządu Powiatu o rekompensatę, co też miało miejsce.  
Podsumowując stwierdził, że nie możemy mówić, że w PKS-ie dzieje się tragedia, bo tej pomocy 
nie uzyskaliśmy. 
 

Wicestarosta – D. Nowakowski udzielił następnie odpowiedzi na pytanie dotyczące zamiaru 
zbycia samochodu służbowego. Wyjaśnił, że w ostatnim czasie samochód ten się psuje. Naprawa 
ostatniej usterki kosztowała 15 tys. zł, a w latach 2018 – 2022 wydano na naprawy 46 tys. zł. 
Stąd decyzja o sprzedaży. Na tę chwilę samochód stoi na parkingu Starostwa i zainteresowane 
osoby go oglądają. Dodał, że ma nadzieję, że uda się go sprzedać. Dodał też, że aktualnie brakuje 
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jednego pojazdu. Nie ma jednak na te chwilę żadnych planów zakupowych. Pracownicy 
rozglądają się w poszukiwaniu programów, aby zakupić nowy pojazd przy jak największym 
dofinansowaniu.  
 

Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie dotyczące złożenia wniosku do Wojewody do 
programu „Razem bezpieczniej” wyjaśnił, że wniosek dotyczy pozyskania środków dla dwóch 
placówek oświatowych na montaż monitoringu, tj. ZSiPO w Nysie w kwocie 46 tys. zł oraz CKZiU 
w Nysie w kwocie 49 tys. zł. Jako wkład własny w tym projekcie zostanie uwzględniona wartość 
prac montażowych. 
 

W następnej kolejności naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury – Kazimierz Darowski w imieniu 
Zarządu udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące utworzenia oddziału szkolnego w ZS  
w Paczkowie. Oznajmił, że w tym roku będzie zwiększony nabór, ponieważ będzie to półtora 
rocznika. Jeśli chodzi o nabór w ZS w Paczkowie to podjęto decyzje o utworzeniu jednego 
oddziału liceum oraz jednego oddział szkoły branżowej. Dodał, że nabór raczej będzie możliwy 
do zrealizowania. Dodał też, że jeśli chodzi o liceum, to dyrekcja szkoły zaproponowała dwa 
profile, jednak Zarząd Powiatu zatwierdził jeden (profil biologiczno-geograficzny).  
 

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych 

 

Radny Daniel Palimąka spytał czy związku z przejściem na emeryturę Pana dyrektora  
N. Krajczego nie byłoby fajnie pożegnać go na sesji. Przy okazji poprosił o informacje jak 
wygląda aktualnie sytuacja w ZOZ w Nysie, kto kieruje jednostką, do kiedy, kiedy odbędzie się 
konkurs, jak zmieniła się struktura zarządcza.  
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski oznajmił, że wpłynęła do niego interpelacja radnego  
K. Rozumka (załącznik nr 3).  
 
Radny Daniel Palimąka zwrócił uwagę, że zbliża się nieuchronnie rok szkolny, który będzie 
bardzo przełomowy i inny niż poprzednie ponieważ wchodzą dwa roczniki. W związku z tym 
wnioskuje, aby wszystkim radnym, nie tylko z komisji edukacji, przedstawić wyliczenia jak 
bardzo wpłynie to na poziom uczniów, ilość nauczycieli, czy są problemy z tym związane.  
 

W następnej kolejności oznajmił, że w miejscowości Bykowice jest niebezpieczny, 
nieoznakowany przejazd kolejowy. W obrębie tego przejazdu są drogi, z których jest 
niebezpieczny wyjazd. W związku z tym w imieniu sołtysa oraz mieszkańców wsi wnioskuje  
o dobre oznakowanie (znaki i lustra). Dodał, że dotychczasowe prośby kończyły się niczym.  
 

Jako kolejną radny złożył interpelację dotyczącą drogi powiatowej w Sowinie. Oznajmił,  
że w miejscowości tej odbyło się spotkanie na temat budowy dróg. Uczestniczył w nim wraz  
z radną Bożeną Lewińską. Była też obecna radna Anna Ziółkowska-Woźny. Na spotkanie 
przybyło ok. 50 mieszkańców. Jako radni powiatu usłyszeli wiele cierpkich słów. Niestety nie 
było Starosty, aby mógł się odnieść do nich na bieżąco. Przypomniał, że w 2018 roku Starosta  
Cz. Biłobran deklarował, że w 2019 r. Powiat będzie realizował etapami remont drogi 
powiatowej w Sowinie.  
Zwrócił też uwagę, że radna B. Lewińska w ciągu tej kadencji czterokrotnie sama, a raz wspólnie  
z grupą radnych składała interpelacje w tej sprawie. Było postępowanie przetargowe, które nie 
mogło się skończyć sukcesem, bo zabezpieczono zbyt małą kwotę na realizację tego zadania. Jak 
stwierdził, wygląda na to, że było to celowe, aby nie zrealizować tego zadania. 
Podsumowując radny zaapelował, aby poważne podejście do tego tematu i potraktować  
go priorytetowo.  
 

Starosta – A. Kruczkiewicz  wyjaśnił, że wspólnie z Wójtem Łambinowic i Burmistrzem 
Korfantowa planowali cały ciąg drogi przez Rzymkowice, Borek, Sowin do Łambinowic. Nie 
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doszło jednak do realizacji zadania ponieważ oferty przekraczały zaplanowane kwoty. Były one 
dwukrotnie większe. Dodał, że nie zapomina o tych drogach, nie tylko w Sowinie ale także w 
innych wsiach. Oznajmił też, że jest umówiony z radnymi i z wójtem w kwestii dokończenia 
chodnika.   
 

Wicestarosta D. Nowakowski poinformował, że Rada Społeczna ZOZ miała swoje posiedzenie, na 
którym podziękowała dyrektorowi N. Krajczemu. Natomiast w dniu 27 marca br. Zarząd 
poprosił Pana dyrektora do Starostwa,  gdzie również podziękowano mu za wieloletnią 
współpracę.  
Oznajmił następnie, że z dniem 28 marca pełniącym owiązki dyrektora został Jerzy Hajduga, 
dotychczasowy zastępca dyrektora ds. organizacyjnych. Będzie pełnił obowiązki do czasu 
wyłonienia nowego dyrektora w drodze konkursu. Postępowanie konkursowe ma zostać 
przeprowadzone w ciągu 2 miesięcy. Na dziś sytuacja Szpitala w Nysie nie jest „kolorowa”. 
Jednostka generuje co miesiąc duże zadłużenie. Pełniąc obowiązki dyrektora Pan Hajduja przy 
pomocy dyrektora ds. medycznych, finansowych stworzyli zespół, organizują narady, analizują 
gdzie można jak najszybciej wprowadzić działania naprawce. Współpraca w tym zespole układa 
się bardzo dobrze. Decyzje nie są podejmowane jednoosobowo, lecz kolegialnie.  
 

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski spytał czy prawdą jest że ZOZ w Nysie ma ponad 
14 mln zł straty za ubiegły rok. 
 

Wicestarosta D. Nowakowski odparł twierdząco. 
 

Ad 4 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 
opiekuńczo-wychowawczych za 2022 r. 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali sprawozdanie w materiałach na sesję 
(załącznik nr 4).  
 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych,  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Cz. Biłobran oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja pozytywne zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.    
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski poinformował, że Komisja Budżetu i Spraw 
Regulaminowych również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 

c) dyskusja  
 

Radna Jolanta Barska zwróciła uwagę na niepokojący wzrost liczby rodzin zastępczych na 
terenie naszego powiatu. Według niej, biorąc pod uwagę, rosnące koszty utrzymania dziecka  
w rodzinie zastępczej czy placówkach opiekuńczo-wychowawczych, może to w przyszłości 
stanowić zagrożenie dla rozwoju powiatu. Oznajmiła, że od lutego bieżącego roku w związku  
z nowelizacją przepisów, wynagrodzenie w rodzinie zastępczej zawodowej to minimum 4100 zł. 
W związku z tym powinniśmy się zastanowić co zrobić jeśli chodzi o wspieranie rodzin  
i burmistrzów, bo mamy ograniczone możliwości współpracy z rodzinami biologicznymi, a to ich 
słabość powoduje, że tak dużo dzieci kierowanych jest do rodzin zastępczych i placówek 
opiekuńczo-wychowawczych. Jej zdaniem należałoby nawiązać współpracę z gminami i zapytać 
burmistrzów w jaki sposób można ich wesprzeć. Co jest powodem tego, że tak dużo dzieci trafia 
do pieczy zastępczej.  
W dalszej kolejność zwróciła uwagę na problemy dotyczące domów pomocy społecznej. 
Oznajmiła, że Rząd na jedną osobę w domu pomocy społecznej, która była skierowana przed 
rokiem 2004, przekazuje 3500 zł. Natomiast koszt utrzymania to 6 tys. zł.  To też powoduje, 
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wydatki finansowe powiatu. Jest to sytuacja niepokojąca, bo jeżeli będziemy musieli ponosić 
duże koszty w tym zakresie, to spowoduje, że nie będziemy mieli pieniędzy na inwestycje w 
kolejnych latach.  
Wracając do tematu dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej poinformowała, że na koniec 
2018 roku liczba takich dzieci wynosiła 189 a dziś ponad 300.  
Następnie zwróciła się do Starosty, aby w związku z umową pomiędzy Powiatem a Stalą Nysa 
rozważyć, aby dzieci z rodzin zastępczych czy placówek opiekuńczo wychowawczych mogły 
uczestniczyć za darmo w meczach siatkówki.     
 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że problem o którym wspomniała radna będzie się rozwijał  
w związku z narastająca ingerencją instytucji w życie rodzinne. Spytał kto wymyślił przepis 
mówiący o tym, że trzeba płacić babci za to, że opiekuje się własnymi wnuczkami jako rodzina 
zastępcza. Dziś staje się to pewnego rodzaju biznesem. Wystarczy donieść na córkę, założyć jej 
„niebieską kartę” i nie pomogą nawet dobre opinie sąsiadów. Sąd i tak orzeknie, że trzeba babci 
przekazać opiekę i 800 zł. Takie rozwiązania rodzą patologie. Zdaniem radnego bardzo duża rolę 
w tej kwestii ma burmistrz i jego służby. Tylko ważne jest, aby się z jego głosem liczono, jeśli 
twierdzi, że nie ma potrzeby przerzucania praw rodzicielskich na babcię. Najczęściej jest jednak 
tak, że tego burmistrza i jego służb się nie słucha. Do póki tego nie zrozumiemy, żadne darmowe 
mecze nic nie zmienią. My musimy się opanować w tej durnocie i w takim nadmiernym 
ingerowaniu. Ta sprawa wymaga analizy zbadania procesów i powrotu do rozsądku. 
 

Radna Jolanta Barska odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana zwróciła uwagę,  
że zgadza się z tym, że liczba rodzin zastępczych nie zmniejszy się przez to, że dzieci będą 
chodziły na mecze siatkówki, niemniej jednak ułatwi to organizację czasu, a być może  
w dzieciach rozwinie pasję do siatkówki, co będzie wpływało dobrze na ich rozwój. 
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jeśli liczba rodzin zastępczych się zwiększa, to znaczy, że coś 
nie działa. Jego zdaniem sytuację te należy zestawić z tym jakie przez ostatnich 10 lat były 
nakłady na politykę społeczną Państwa. Wydajemy ok. 30 – 40 mld zł co roku na program 500 
plus. Tymczasem demografia jest najgorsza od 1945 roku. Program poprawił kwestię ubóstwa, 
ale jest porażką w kwestiach demograficznych. Radny zwrócił też uwagę na zależność pomiędzy 
wzrostem ilości rodzin zastępczych a wzrostem sprzedaży alkoholu w poszczególnych gminach. 
Jak stwierdził, wzrost ten jest szokujący. Przez ostatnie 10 lat spożycie alkoholu wzrosło o ok. 30 
– 40 %. Zmienia się tylko struktura picia. Efektem tego jest część tych problemów o których 
wspomniała radna J. Barska. Jest to kłopot olbrzymi. Polacy coraz więcej spożywają alkoholu. 
Według radnego jeżeli dane statystyczne z działalność PCPR jasno świadczą o zwiększeniu się 
problemów o charakterze społecznym, to gdzieś jest tło i zapalnik tych problemów. Jednym  
z nich jest spożycie alkoholu. Większość dzieci w naszych domach dziecka to nie jest wynik tego, 
że nie mają rodziców, bo np. umarli. Są w domach dziecka, bo rodzicom odebrano prawa, aby te 
dzieci nadzorować.  
 

Kontynuując wypowiedź stwierdził, że nie ma nadzoru wydatkowania pieniędzy na potrzeby 
socjalne, które zamiast być kierowane dla dzieci idą na inne cele. Fakt jest taki, że jest większa 
liczba spraw sądowych, odbierania dzieci, większa liczba rodzin zastępczych i jednocześnie 
większe wpływy ze sprzedaży alkoholu do kas gminnych.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że zgadza się z tym, że „przeinstytucjonalizowanie” tego 
problemu jest ogromne. Stwierdził też, że nie do końca podziela zdanie radnego P. Woźniakiem 
a propos spożycia alkoholu, bo przez ostatnie dwa lata statystyki są inne niż podaje. 
Społeczeństwo polskie pije inny alkohol, ale na pewno nie więcej. Radny stwierdził też, że nie 
chciałby aby była taka sugestia, że osoby, które otrzymują 500 plus, piją więcej.  
W dalszej kolejności odniósł się do kwestii kosztów związanych z utrzymaniem domów dziecka. 
Zaznaczył, że budujemy 3 nowe domy dziecka i chciałby wiedzieć jaki będzie koszt ich 
utrzymania.  
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Według radnego należałoby też rozważyć, aby dzieci z pieczy zastępczej mogły uczestniczyć nie 
tylko w meczach siatkówki, ale też aby miały możliwość odwiedzenia Muzeum Powiatowego  
w Nysie.   
 

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski oznajmił, że na posiedzeniu Komisji Budżetu  
Pani dyrektor PCPR powiedziała, że koszt utrzymanie dziecka w domu dziecka to 6 tysięcy zł 
zgodnie z decyzją Wojewody.  
 
Dyrektor PCPR K. Wilisowska oznajmiła, że dla nowo powstałych placówek opiekuńczo-
wychowawczych Wojewoda ogłasza średnioroczny koszt utrzymania dziecka. Dla placówek 
które będziemy otwierać koszt ten wynosi 6 099,05 zł.    
 

Wiceprzewodnicząca Rady Maria Żukowska- Jacykowska odnosząc się do wypowiedzi radnego 
P. Woźniaka wyjaśniła, że program 500 plus, nie jest programem socjalnym i nie miał za zadanie 
zwiększenie dzietności. Chociaż i tak nie wiadomo jaka by była sytuacja, gdyby nie 
wprowadzono tego programu. Ten program miał za zadanie przywrócenie godności polskim 
rodzinom i ten cel został zrealizowany. Zdaniem radnej nie można też, tak jak to zrobił radny 
Piotr Woźniak łączyć wypłaty świadczeń 500 plus  ze wzrostem sprzedaży droższych alkoholi, 
bo jest to bardzo krzywdzące i nieprawdziwe. Nie możemy oceniać programu 500 plus poprzez 
pryzmat małej garstki osób, które w nieodpowiedni sposób korzystają z niego.  
 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz podziękował na wstępie radnym za interesujące wnioski, które 
padły w trakcie dyskusji. Zaznaczył, że wiele kwestii nie zależy od nas. Zwrócił też uwagę,  
że ostatnie 3 lata, szczególnie pandemia covid-19 spowodowała pogorszenie sytuacji w wielu 
rodzinach, co potwierdza się w istniejących raportach.  
Zgodził się też z radnym P. Woźniakiem odnośnie problemów demograficznych. Zwrócił jednak 
uwagę, że swego czasu samorząd Województwa Opolskiego realizował program „Opolskie tu 
zostaje” na który wydatkowano 320 mln euro. W czasie trwania tego programu z województwa 
opolskiego ubyło 200 tys. mieszkańców.  
Nawiązując do wniosku radnej J. Barskiej w sprawie udziału dzieci w meczach siatkówki 
oznajmił, że w ostatnim czasie została podpisana umowa pomiędzy Burmistrzem Nysy, a Turon 
S.A. w zakresie finansowania nyskiej akademii siatkówki, gdzie szkoli się ok. 100 dzieci.  
Odnośnie rodzin zastępczych Starosta stwierdził, że bardzo szanuje to, co robił poprzedni 
Zarząd w tej kwestii. Działania, które były wówczas podejmowane były niesamowite. Niestety 
sytuacja się zmieniła i trudno dziś pozyskać rodziny zastępcze, mimo zwiększenia środków na 
ten cel. Niestety mamy problem i trudno powiedzieć dziś w jakim kierunku idziemy.  
Kończąc swoją wypowiedź Starosta zaprosił radnych na otwarcie nowego Domu Dziecka  
w Korfantowie.  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że problem, który był przedmiotem dyskusji powinien być 
poruszony na spotkaniu Związku Powiatów Polskich, gdyż dotyczy wszystkich powiatów.  
W następnej kolejności nawiązując do polemiki z radnym P. Wożniakiem odnośnie spożycia 
alkoholu zwrócił uwagę, że w każdej gminie istnieje Gminny Zespół Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Ten zespół pomaga Burmistrzowi rozdysponować budżet z podatków od 
sprzedaży alkoholu. To są duże pieniądze, tylko pytanie na co są wydawane. Obawia się, że po 
roku jak nie zostaną wydane, to przechodzą do nadwyżki budżetowej i są wydawane na inne 
cele niż powinny.  
 

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy 
stwierdził, że środki z podatków od sprzedaży alkoholu muszą być wydane na cele związane  
z przeciwdziałaniem alkoholizmowi. Z tych środków mogą być finansowane np. place zabaw.  
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Radny Jacek Chwalenia odnosząc się następnie do kwestii demografii stwierdził, iż zastanawia 
się jakie są rozwiązania w Czechach, bo jest to  jeden z dwóch krajów w Europie, który ma 
dodatni przyrost jeśli chodzi o dzietność.  
 

Radna Jolanta Barska stwierdziła, że rozpoczynając dyskusję, chciała zachęcić do debaty, ale nie 
koniecznie na tej sesji. To jest problem bardzo ważny, który powoduje duże wydatki finansowe  
i nad tym trzeba się pochylić. Powinniśmy pomyśleć jak wesprzeć burmistrzów, aby środki  
z Gminego Funduszu Problemów Alkoholowych przekazali na rodziny zagrożone utratą opieki 
nad dziećmi. Wtedy tych rodzin będzie powstawało mniej. Zdaniem radnej powinniśmy przyjąć 
jakieś innowacyjne rozwiązania, zrealizować jakiś program, aby jak najdłużej dzieci mogły 
przebywać w rodzinach biologicznych, bądź aby jak najszybciej trafiały do rodzin adopcyjnych. 
Zapowiedziała, że będzie stale, na każdej Komisji Zdrowia podnosiła sprawę zajęcia się tym 
problemem, np. zorganizowania konferencji nt. współpracy z Burmistrzami, aby oni wskazali 
czego potrzebują.  
 

d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej 
pieczy zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim 
(załącznik nr 4a), 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej oraz 
uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Piotr 
Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Kazimierz Rozumek, Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
  

Ad 5 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2022 r., 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie w materiałach 
na sesję (załącznik nr 5).  

 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych,  
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Cz. Biłobran oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja pozytywne zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.    
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Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski poinformował, że Komisja Budżetu i Spraw 
Regulaminowych również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 

c) dyskusja, 
 

Radny Piotr Woźniak zabierając głos zwrócił uwagę na problem demografii, który jak stwierdził 
będzie uderzał w system emerytalny. Zdaniem radnego niekorzystne czynniki demograficzne 
wpływają na niewydolność systemu. Aby temu zapobiegać na przedsiębiorców nakładane są 
coraz to wyższe składki. Przypomniał, że w 2003 r. kiedy rozpoczynał działalność gospodarczą 
płacił 364 zł na obowiązkowe ubezpieczenie społeczne, a dziś kwota ta wynosi ok. 1500 zł. Przez 
20 lat nastąpił wzrost o 450%. Dodał, że, co roku Rząd jest proszony przez Prezesa ZUS  
o dotację. W 2022 r. wynosiła ona 40 mld zł, co stanowi 1/12 polskiego budżetu. Szacuje się, że 
w 2027 system emerytalny nie będzie się bilansował o 127 mld zł, co stanowi ¼ budżetu Polski. 
Będzie to oznaczać coraz większe obciążenia pracownicze. Kontynuując zwrócił uwagę,  
że w 2010 roku powiat nyski zamieszkiwało ok. 150 tys. mieszkańców, a dziś jest ich ok. 129 tys. 
Według prognoz w 2050 r. w powiecie nyskim będzie 90 tys. mieszkańców. Na naszych oczach, 
co kadencję ubywa 10 tys. osób. Konsekwencją tego jest mniej etatów dla policjantów, dla 
pielęgniarek, mniejsze pieniądze z NFZ na kontrakty, mniejsza liczba etatów w urzędach. 
Przypomniał, że jakiś czas temu wspólnie z radnym Cz. Biłobranem prosili, aby do końca 
kadencji odbyła się sesja poświęcona temu problemowi.  
Kontynuując stwierdził, że przyczyną problemów demograficznych może być m.in. to, że dziś 
kobiety decydują się na potomstwo, kiedy mają zapewnioną opiekę medyczną, dostęp do tanich 
żłobków, przedszkoli. Dziś jest z tym problem w całej Polsce. 
W dalszej kolejności zwrócił uwagę na kwestie dotyczące różnic płacowych. Jak zauważył z 
raportu przedstawionego przez PUP w Nysie wynika, że średnie place w powiecie nyskim są 
niższe o 600 - 700 zł brutto w stosunku do średniej wojewódzkiej. Jest to spowodowane tym, że 
w większości przedsiębiorstw pracownicy otrzymują najniższą płacę krajową, a „pod stołem” 
dostają dodatkową gotówkę. Te pieniądze i tak się pojawiają na rynku, ale pochodzą z szarej 
strefy. Traci na tym pracownik bo nie ma zdolności kredytowej, w razie wypadku otrzymuje 
rentę liczoną od najniższej płacy krajowej, przedsiębiorcy nie mogą odpisać wszystkich kosztów 
działalności, zaś Państwo nie ma dochodów z podatków.  
Kolejnym negatywnym skutkiem niekorzystnej sytuacji demograficznej według radnego jest to, 
że coraz mniej środków europejskich będzie trafiać do powiatu nyskiego.  
Według  niego głównym powodem tego, że ludzie nie decydują się na potomstwo nie jest egoizm 
młodych ludzi, a np. brak dostępności do kredytu. Kobiety boją się zajść w ciąże w obawie  
o utratę miejsca pracy.  Kolejną bariera jest problemem z publiczna służbą zdrowia. Jak ktoś jest 
w ciąży to się nie leczy w publicznej służbie, tylko jest pod opieką prywatną. Brakuje darmowych 
żłobków,  przedszkoli. Zdaniem radnego zaskakujące jest to, że ta sama nacja czyli Polacy, jest 
najszybciej wzrastającą na Islandii czy w Anglii. To niekoniecznie wynika tylko z lepszych 
zarobków, ale z dostępu do służby zdrowia i gwarancji zapisanych w kodeksie pracy.  
Zdaniem radnego należy o tym rozmawiać, aby jakiś efekt był w tej kadencji. Podjąć uchwałę  
o wskaźnikach demografii i wysłać do rządzących. Powinniśmy jasno nazwać rzeczy po imieniu. 
Nie działa w Polsce polityka demograficzna,. Nie ma efektów i powinniśmy się zastanowić  
co zrobić, aby było inaczej.  
 
Radny Zbigniew Karnaś przypomniał, że kilkanaście lat temu pozmieniano kodeks pracy  
i upodlono pracowników przez umowy śmieciowe, itp. Przypomniał też, że po wejściu Polski do 
Unii „niektóre rządy” cieszyły się, że ta nasza młodzież jest taka światowa, a przez to wiele osób 
wyjechało do Anglii czy Irlandii.  
 
Jako kolejny głos zabrał Burmistrz Korfantowa – Janusz Wójcik. Oznajmił, że od 20  lat jest 
członkiem powiatowej rady rynku pracy, a w obecnej kadencji jest jej przewodniczącym.  
W trakcie swojego wystąpienia podziękował pracownikom i dyrektorowi PUP w Nysie za 
współpracę. Podkreślił, że współpraca z poprzednimi dyrektorami była wzorowa.  
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W poprzednich latach PUP otrzymywał liczne nagrody międzynarodowe i  krajowe i oczekuje,  
że ten poziom będzie utrzymany przez nowego dyrektora. Wyraził też uznanie dla pracowników 
oraz Rady Powiatu i Zarządu, którzy jak stwierdził potrafią tak kierować sprawami, aby ten 
urząd funkcjonował jak najlepiej, pomimo trudnych warunków.  
W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że praca w PUP jest specyficzna, bo im pracownicy bardziej 
się starają, powodując zmniejszenie bezrobocia, to powoduje to zmniejszenie etatów w urzędzie. 
Przypomniał, że swego czasu zatrudnionych w PUP było 112 osób, a dziś jest 52.  
Burmistrz J. Wójcik nawiązując do kwestii problemów demograficznych zwrócił uwagę,  
że ubywających pracowników zastąpią pracownicy z zagranicy. Stwierdził też, że ma nadzieje,  
że miejsca pracy, które się w naszym powiecie szykują, będą rewelacyjne.  
 

W dalszej kolejności odniósł się do dyskusji dotyczącej kwestii sprzedaży alkoholu. Stwierdził, 
że zarówno radny P. Woźniak jak i radny J. Chwalenia mają rację. Wyjaśnił też, że pieniędzy 
stanowiących wpływy z podatków od sprzedaży alkoholu nie można przeznaczyć na inne cele, 
tylko na te związane z profilaktyką, opłatami dla psychologów, terapeutów itp.  
Poinformował, że środki jakie wpływają do budżetu Gminy Korfantów z tego tytułu wynoszą 
rocznie ok. 200 tys. zł. W tamtym roku natomiast było 400 tys. zł. Wynikało to z pandemii,  
w czasie której nie można było organizować spotkań, wycieczek dla dzieci z rodzin 
patologicznych. W związku z tym, te pieniądze się skumulowały.  
Jeśli chodzi o wzrost spożycia alkoholu jak stwierdził, waha się on różnie rok do roku. Jednak 
należy wziąć pod uwagę, że na rynek trafia też alkohol poza systemem, produkowany 
samodzielnie przez mieszkańców. Zwrócił też uwagę, że wzrost wpływów z tytułu sprzedaży 
alkoholu w znacznym stopniu wynika z tego, że mocno wzrosła akcyza na alkohole sprzedawane 
w małych butelkach, tzw. „małpkowe”. W Gminie Korfantowie jest to ok. 60 tys. zł rocznie.  
W dalszej części wystąpienia Burmistrz zaprosił radnych do Korfantowa na otwarcie domu 
dziecka w dniu 5 kwietnia br. Zapewnił, że dzieciaki z tego domu będą się w Korfantowie czuły 
super ponieważ mieszkańcy Korfantowa są wyczuleni na krzywdę ludzką, na zdrowie ludzkie. 
Dodał, że osobiście poprosił mieszkańców, dyrektorów szkół, aby do tych dzieciaków podejść  
z „innym sercem”.  
 

d) przyjęcie sprawozdania  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr 
Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
NIEOBECNI (5) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
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Ad 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego oraz zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale 
przygotowania wojskowego (załącznik nr 6), 
 

Głosowano w sprawie: 
złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego 
oraz zobowiązania się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania 
wojskowego, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 

Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, 

Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Adam Fujarczuk, Piotr Woźniak 
 

NIEOBECNI (5) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 

b) zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów 
operacyjnych Strategii Rynku Pracy Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 
(załącznik nr 7), 
 

Głosowano w sprawie:  
zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych 
Strategii Rynku Pracy Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 - (rozdział 6, 
podrozdział 6.4), 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Adam Fujarczuk 
 

NIEOBECNI (5) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
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c) zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych 

Strategii Rozwoju Społecznego Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 (załącznik 

nr 8) 
 

Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych 
Strategii Rozwoju Społecznego Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 - (rozdział 10, 
podrozdział 10.4), 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 

NIEOBECNI (6) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

e) utworzenia i wyposażenia w majątek placówki opiekuńczo-wychowawczej typu 
socjalizacyjnego w Korfantowie oraz nadania jej statutu (załącznik nr 9), 
 

Radny Jacek Chwalenia spytał czy w projekcie uchwały dokonano zmian w stosunku do tego, co 

było przedstawione na posiedzeniu Komisji Budżetu a propos ilości osób. 
  

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałowski odparł, że projekt pozostał bez zmian.  
 

Dyrektor PCPR w Nysie – Krystyna Wilisowska potwierdziła, że w statucie jednostki 

pozostawiono zapisy, które były na posiedzeniu komisji. To znaczy, że placówki będą  

14-osobowe i jest to zgodne z przepisami prawa.  
 

Radca Prawny Katarzyna Muszyńska dodała, że Wojewoda wydał decyzje o utworzeniu placówki 

do 14 miejsc.  
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

g) zmiany uchwały nr XXXV/432/14 Rady Powiatu w Nysie z dnia 3 czerwca 2014 r.  

w sprawie zmian w organizacji instytucjonalnej pieczy zastępczej w Powiecie nyskim 

(załącznik nr 10), 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr XXXV/432/14 Rady Powiatu w Nysie z dnia 3 czerwca 2014 r. w sprawie 
zmian w organizacji instytucjonalnej pieczy zastępczej w Powiecie nyskim, 
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Daniel Palimąka 
 

NIEOBECNI (6) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

h) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej na temat 

transplantacji wśród lokalnej społeczności (załącznik nr 11), 

 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że w projekcie uchwały jest zapis, który mówi, że „ta treść nie 
zasługuje na uwzględnienie”. Poprosił o dodatkowe wyjaśnienia, kto był inicjatorem tej petycji. 
Dodał, że upowszechnienie świadomości dotyczącej transplantacji jest bardzo ważną rzeczą, 
tymczasem Zarząd proponuje, aby odstąpić od tego pomysłu. Podkreślił także, że Ilość 
transplantacji w ostatnich latach drastycznie spadła.  
 

Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego Beata Szajowska-Sobek wyjaśniła, że do Starostwa 
wpłynęła petycja osoby fizycznej z prośbą, aby Powiat upowszechnił działania dotyczące 
transplantacji. Dzisiejsze przepisy mówią, że jeśli ktoś nie wyraża zgody oficjalnie na oddanie 
swoich organów, to wówczas te organy mogą być pobrane za zgodą rodziny. Dodała, że w tej 
petycji chodziło o rozpowszechnienie, aby zapisywać się do tego programu transplantacji. 
Problem polega jednak na tym, że nie ma podstawy prawnej, aby Powiat podejmował tego typu 
działania. To mogą być tylko działania edukacyjne w szkołach. Nie może to być w formie 
żadnego oficjalnego dokumentu, który Powiat mógłby przyjąć. My prześlemy tę petycję do 
właściwych organów, tj. Centrum Transplantologii, bo oni mają w swoich zadaniach tę edukację. 
To, że jest to problem bardzo ważny, to też rozmawialiśmy o tym, że na pewno w ramach 
promocji zdrowia mogłaby się odbyć jakaś prelekcja w szkołach, spotkania, które upowszechnią 
tę ideę. Natomiast brak jest podstawy prawnej i stąd też proponuje się odrzucenie petycji.  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Pani Naczelnik powiedziała, że nie jest przeciw, powiedziała 
nawet jak można to zrobić, ale w konsekwencji osobę, która złożyła petycję odsyłamy  
z kwitkiem i wydźwięk po sesji będzie taki, że Rada jest przeciw. Zdaniem radnego należy  
w uzasadnieniu napisać, że nie ma narzędzi prawnych, aby przyjąć program, ale planujemy takie 
i takie działania. Na przykład upowszechnienie, prelekcje w szkołach, być może 
współfinansowanie jakichś zadań.  
Dodał, że jest to zadanie prozdrowotne i można to podpiąć pod kwestię bezpieczeństwa 
mieszkańców w ramach kompetencji Starosty. To jest kwestia ratowania życia.  
Według niego nie powinniśmy szukać powodów jak tego nie zrobić, tylko zrobić coś, aby to 
upowszechniać. Podkreślił, że nie może zagłosować za proponowanym projektem uchwały. 
pomimo racji prawnej. Sama odmowa bez pomysłu co w zamian, nie jest w porządku. To nie 
chodzi o miliony złotych. Chodzi np. o prelekcje osoby, która jest po przeszczepie i powie,  
że dzięki temu żyje. Naoczny przykład tego, że transplantacja jest narzędziem ratowania życia.  
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Jeśli dziś rodzina decyduje, to trzeba zwiększyć świadomość prawną. Gdybyśmy wydrukowali 
deklaracje i rozdawali mieszkańcom, to byłoby to fajne działanie. Zasugerował te, że można 
byłoby wykorzystać media np. Nowiny Nyskie, w których Zarząd zamieszcza artykuły 
sponsorowane.  
 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że Starostwo wydaje 8 tys. egzemplarzy biuletynu,  
w których są niepotrzebne „kocopały”. Zamiast tego można byłoby propagować ideę 
transplantacji. Jego zdaniem „nie należy wylewać dziecka z kąpielą”, bo idea jest słuszna. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Woźniaka odnośnie dramatycznego spadku ilości 
transplantacji stwierdził, że od dwóch lat zwiększyła się ich ilość. Stwierdził też, że podziela 
pomysł wykorzystania Nowin Nyskich  do propagowania idei.  
 

Radny Tomasz Jazienicki oznajmił, że w przedmiocie wychowanie fizyczne jest mały dział 
„edukacja zdrowotna” i z tego co się orientuje wielu nauczycieli mówi na ten temat. Młodzież 
zatem ma świadomość. Natomiast w pozostałym zakresie można coś zrobić.  
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Grażyna Bortniczuk stwierdziła, że ma 
wątpliwości czy robimy to zgodnie z prawem. Spytała dlaczego osoba zgłaszająca petycje nie 
skierowała jej do Centrum Transplantacji. 
 

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski stwierdził, że każdy podziela ideę transplantacji 
Tym samym jesteśmy w trudnej sytuacji, bo musimy zagłosować przeciwko czemuś  
co popieramy. Jeżeli odrzucimy projekt uchwały, to ta petycja i tak trafi do Rady, zgodnie  
z kompetencją.  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że ma wniosek, aby Zarząd przeznaczył określoną kwotę na 
wydruk kart do transplantacji i upowszechnienie tej idei wśród mieszkańców. To będzie dobrze 
świadczyło o Zarządzie i Radzie.  W następnej kolejności zgłosił wniosek formalny o wycofanie 
projektu uchwały z porządku obrad. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofania z porządku sesji projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 
zwiększenia świadomości prawnej na temat transplantacji wśród lokalnej społeczności, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 7 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (5) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 

NIEOBECNI (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada zdecydował o zdjęciu przedmiotowego projektu 
uchwały porządku sesji. 
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i) przystąpienia Powiatu Nyskiego do współpracy z Powiatem Stalowowolskim (załącznik 
nr 12), 
 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia Powiatu Nyskiego do współpracy z Powiatem Stalowowolskim, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 7 
 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, 
Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (5) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 

k) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 13) 
 

Skarbnik Powiatu B. Stankiewicz omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że zmniejszyła się subwencja oświatowa o prawie  

500 tys. zł oraz subwencja równoważąca o 200 tys. zł. Stwierdził też, że jeśli chodzi SP ZOZ  

w Głuchołazach, to tam jest już naprawdę niebezpiecznie. Przypomniał, że kilka lat temu 

zobowiązania wymagalne były tam na poziomie 2,4 mln zł, a dziś wynoszą 4 mln zł. Jego 

zdaniem proponowana przez Radę pomoc w kwocie 1 mln zł, to „bardzo mała kroplówka”. W ten 

sposób udajemy, że pomagamy SP ZOZ w Głuchołazach.  
 

Radny zwrócił też uwagę, że w ZOZ Nysa strata wynosi ok. 15 mln zł. Tymczasem jedyna rzeczą, 
jaką zaproponował Zarząd jest zwiększenie ilości członków rady społecznej ZOZ w Nysie  
i SP ZOZ w Głuchołazach.  
Radny spytał następnie, w którym miejscu mają być montowane panele fotowoltaiczne  
w Szpitalu w Głuchołazach. 
 

Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach - Artur Grychowski odparł, że panele będą instalowane 
obok magazynu TR w miejscu, gdzie kiedyś było boisko i częściowo na dachu magazynu TR. 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 7 
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Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski 
 

NIEOBECNI (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

l) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata  
2023-2038 (załącznik nr 14). 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 7 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski 
 

NIEOBECNI (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

m) udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 
Zakład Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 15), 
 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej Zakład Opieki 
Zdrowotnej w Głuchołazach, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 7 
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Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski 
 

NIEOBECNI (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

7. Wolne wnioski 
Starosta A. Kruczkiewicz poprosił, aby osoby, które zamierzają uczestniczyć w otwarciu Domu 
Dziecka w Korfantowie potwierdziły ten fakt. Oznajmił także, że w najbliższy poniedziałek 
odbędzie się otwarcie Centrum Przesiadkowego.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady  M. Żukowska – Jacykowska poinformowała, że grupa radnych 
zamierza złożyć na ręce Przewodniczącego Rady uchwałę w sprawie ustanowienia w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Nyski miesiąca kwietnia – miesiącem św. Jana Pawła II. Dodała,  
że ta inicjatywa ma na celu przybliżenie,  w 45 rocznicę pontyfikatu, postaci papieża uczniom 
naszych szkół. 
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że jest to nielogiczne ponieważ ostatnia sesja planowana jest  
w ostatnim tygodniu kwietnia. Zaznaczył, że jest osobą wierzącą i szanuje dokonania Jana Pawła 
II dlatego uważa, że „nie powinniśmy sobie jego dokonaniami gęby wycierać”. Spytał także 
dlaczego wnioskodawcy nie zrobili tego w styczniu, skoro wiedzieli, że będzie 45 lat pontyfikatu. 
Natomiast robią to dopiero teraz po reportażu jaki ukazał się w TVN instrumentalnie traktując 
postać papieża.  
Podkreślił, że dziś bardzo trudnym problemem jest sprawa pedofilii w kościele, ale św. Jan 
Paweł II nie żyje i nie może się bronić. Kwestią wyjaśnienia tych spraw powinni się zająć 
historycy, a nie politycy w parlamencie, czy tym bardziej w samorządach.  
Zdaniem radnego postępująca „iranizacja” Europy, czyli dociskanie społeczeństwa patosem, 
pomnikami, itp. powoduje, że coraz mniej młodzieży chodzi na religie, a za kilkanaście lat będą 
zamykane kościoły tak jak w Niemczech czy Holandii. Podsumowując stwierdził, że 
proponowane działania to tworzenie dodatkowego narzędzia politycznego i mobilizacja 
elektoratu przed wyborami.         
 

Wiceprzewodnicząca Rady – M. Żukowska-Jacykowska stwierdziła, że jest jej przykro z powodu 
tego co powiedział radny P. Woźniak oraz, że źle odebrał tę inicjatywę.  Wyjaśniła, że ma ona 
charakter oddolny i jest po to, aby młodzi ludzie poznali życie św. Jana Pawła II. Dodała, że nie 
ma potrzeby bronić tej postaci, bo ona się sama broni swoim postępowaniem i swoimi 
uczynkami. Jako radni mają prawo, aby młodzi ludzie mieli wybór i aby dowiedzieli się o  jego 
życiu. Tym bardziej, że wielu z nich nie żyło w czasach jego pontyfikatu i nie znają jego dokonań. 
Dodała, że uchwałę w tej sprawie podjęła Gmina Nysa i apelują, aby inne gminy również się do 
tego przyłączyły. 
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, ze dziś płacimy za wolność, którą wywalczył św. Jan Pawel II. 

Dzięki temu możemy swobodnie rozmawiać. Dodał, że nie zgadza się radnym P. Woźniakiem 
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odnośnie „iranizacji Europy”. Zdaniem radnego dziś mamy w budowie natomiast związek 

socjalistycznych republik europejskich. Zdaniem radnego wniosek radnych jest „schrzaniony” bo 

należało go zgłosić  na początku sesji. Radny stwierdził, też, że faktycznie czeka nas wyjątkowy 

miesiąc, w którym będą różne wydarzenia, np. w Nysie w bazylice w Opolu jest marsz. Stwierdził 

też, że św. Jan Paweł II sam się obroni i już dziś to widać, bo fałszywe przekazy są dementowane.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – M. Żukowska-Jacykowska poinformowała, że po ustaleniach z panią 
sekretarz jest możliwość, aby ten wniosek trafił poprzez Pana Przewodniczącego do Zarządu  
a następnie do szkół omijając tym samym radę. Tym samym jest taka możliwość, aby miesiąc 
kwiecień był ustanowiony jako miesiąc pamięci o św. Janie Pawle II.    
 

Radny P. Woźniak spytał po co radna to ogłasza na sesji, skoro nie chce tego procedować 

poprzez radę. Jego zdaniem jest to nielogiczne. Dodał, że św. Jan Paweł II obroni się sam,  

a poprzez indoktrynację i przekonywanie o wyższości swoich poglądów radni robią krzywdę tej 

postaci. Gdyby młodzi ludzie pomagaliby w hospicjum, przy covidzie, w domach opieki, to byłby 

to jakiś wymierny efekt tego pomysłu. Dodał, że wszyscy wiemy, że nie jest to pomysł oddolny 

lecz jest to przykaz, który przyszedł do wszystkich samorządów od posłów PiS. Realizując go 

radni uprawiają na grobie św. Jana Pawła II politykę z czym on się nie zgadza.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady – M. Żukowska-Jacykowska odparła, że jest to oddolna inicjatywa 
radnych oraz, że jest zdumiona tym, że radny P. Woźniak uważa, że młodzi ludzie nie powinni się 
dowiedzieć o życiu Jana Pawła II. Podkreśliła, że szkoła jest od tego aby uczyć i dać możliwość 
wyboru. 
 

Radny P. Woźniak odparł, że szkoła jest od tego, aby wykształcić młodych ludzi, a nie tylko 
wykształcić zgodnie z linią partii.     
   
Radny Zbigniew Karnaś stwierdził, że jeśli grupa radnych miała wnieść tę inicjatywę, to należało 
to zrobić na początku, a nie wywołać z radnym P. Woźniakiem  durną dyskusję. Dodał, że walkę  
z papieżem rozpoczęła nowa lewica europejska w oparciu o papiery ubeka, którego ubecja sama 
wyrzuciła ze swych szeregów. Zdaniem radnego sprawę powinni badać historycy  
 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zamknął XLVI 

sesję. 

 

 

 
Protokołował 

Zenon Wiszniewski 

 

  

 

   

     

   

 

  


